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    Je to už více než 130 let, kdy se zárybští občané domluvili a pořídili první stříkačku „hejbej kejvej“.  Roky 

plynuly a nyní můžeme představit další stříkačku v pořadí. Konečně jsme se dočkali nové cisterny , na kterou 

jsme se těšili celý loňský rok a polovinu letošního. 

    Jedná se o auto, na které jsme vybrali od občanů neuvěřitelných  1 144 040 Kč.  Ještě jednou bychom chtěli 

všem občanům poděkovat za příspěvky na transparentní účet. Je zde vidět ohromná soudržnost, která je 

v dnešní době nesmírně důležitá. Troufnu si říct, že jsme vesnice unikát. Dalo by se spočítat na prstech jedné 

ruky, kolik je takových vesnic, jejichž občané se složili na cisternovou automobilovou stříkačku. 

    Je to celkově repasovaná Tatra 815 CAS32/8200-S3R, kterou nám dodala firma HTS Jirny s.r.o. Auto 

postupně dovybavujeme a uskutečňujeme hodně kondičních jízd, abychom si auto řádně osahali. 

    První ostrou zkoušku už má naše Táňa za sebou. Dne 28.8. jsme byli povoláni k zásahu do Lázní Toušeň.  

Hořel zde seník o rozloze 80 krát 20 metrů. Našimi úkoly bylo hašení seníku a kyvadlová doprava vody. Celou 

noc cisterna „šlapala“ na jedničku. Myšleno, že šlapala výborně. Abyste si nemysleli, že jsme do rána jezdili 

na první rychlostní stupeň. 

    Za zmínku určitě stojí pár slov o naši předchozí stříkačce – Máně. O Máňu projevili zájem hasiči z jedné 

nedaleké obce  a proto doufáme, že ještě její služba nekončí a bude ještě někomu dlouhá léta sloužit. 

    Určitě jste si všimli, že u hasičské zbrojnice nyní chybí křížek. Nyní probíhá jeho renovace, se kterou nám 

odborně pomáhá akademický sochař pan Josef Faltus z Martinova. Po renovaci bude křížek umístěn zpět na 

původní místo. Tímto panu Faltusovi děkujeme. 

    Dne 13.9. se Táňa zúčastnila výstavy požární techniky konané v Brandýse nad Labem, ale o tom více až 

příště. 

 

Za JSDH Záryby      Bc. Lukáš Cincibus, velitel družstva 



 

Hospodaření obce Záryby v období 1.- 8. 2020 v tis. Kč               v tis.Kč 

Příjmy:                                                        rozpočet po změnách      čerpání 

Daň - ze záv.činnosti 3 271,00 2 029,00 

       - z příjmů fyz. osob ze sam.výd.čin. 86,00 23,00 

       - z příjmů fyz. osob z kap.výnosů 302,00 206,00 

       - z příjmů práv. osob 2 746,00 1 362,00 

       - DPH 6 409,00 4 299,00 

Poplatek za likvidaci komunálních odpadů 630,00 588,00 

Poplatek ze psů 16,00 13,00 

Daň z hazardních her a odvod z VHA 70,00 65,00 

Správní poplatky a popl. za odnětí 131,00 128,00 

Daň z nemovitosti 829,00 1 275,00 

NI transfer ze SR na vyrovnání dopadu Covid 19 1 286,00 1 286,00 

Dotace krajského úřadu 226,00 151,00 

Příjem transferu ze stát. fondu 242,00 242,00 

Nájemné z nemovitostí, přijmy z pronájmů 405,00 112,00 

Nájemné z pozemků, prodej poz.a ostatní příjmy 13,00 23,00 

Náhrada za třídění od EKO-KOMu 200,00 96,00 

Ost.příjmy a příjmy z prodeje zboží a HDM 3,00 4,00 

celkem 16 865,00 11 902,00 

Výdaje: rozpočet čerpání 

Silnice 2 335,00 2 151,00 

Cyklostezka, oprava chodníků 320,00 171,00 

Vodovod 54,00 42,00 

Kanalizace 498,00 21,00 

Vnitřní obchod 5,00 5,00 

Drobné toky 50,00 0,00 

Vodní díla 1 500,00 1 410,00 

Mateřská škola  590,00 542,00 

Základní škola 860,00 860,00 

Školní jídelna 282,00 141,00 

Knihovna  46,00 34,00 

Ostatní záležitosti kultury 15,00 10,00 

Místní památky 45,00 15,00 

Rozhlas, zpravodaj 120,00 61,00 

SPOZ 32,00 8,00 

Sportovní zařízení v maj. obce 10,00 8,00 

Ostatní sportovní činnost 110,00 110,00 

Zájmová a spolková činnost  430,00 316,00 

Zdravotnictví 50,00 19,00 

Veřejné osvětlení 468,00 212,00 

Územní plán 350,00 310,00 

Komunální služby 1 483,00 1 265,00 

Svoz nebezpečných odpadů 180,00 100,00 

Svoz komunálních odpadů 1 055,00 730,00 

Svoz tříděných odpadů 410,00 305,00 

Asanace starých skládek 120,00 114,00 

Veřejná zeleň 2 532,00 1 873,00 

Podpora krizového řízení a nouz.plánování  50,00 10,00 

Požární ochrana - dobr. část 230,00 130,00 

Obecní zastupitelstvo 1 075,00 663,00 

Činnost místní správy 2 059,00 1 328,00 

Výdaje z úvěr. fin. operací a služby peněž. ústavů 160,00 63,00 

Pojištění 70,00 26,00 

Ost. fin. operace - nespecifikované rezervy 1 292,00 0,00 

Celkem 18 886,00 13 053,00 

 ing. Jiří Kutílek  

 správce rozpočtu  

 



 

 
 
 
 
 

Starosta obce ZÁRYBY podle § 27 zákona č. 130/2000 Sb., o volbách do zastupitelstev krajů a o změně některých 

zákonů, ve znění pozdějších předpisů, 

                                                             oznamuje: 

1. Volby do Zastupitelstva Středočeského kraje se konají: 

 

• v pátek dne 2. října 2020 od 14,00 hodin do 22,00 hodin     a 

• v sobotu dne 3. října 2020 od 8,00 hodin do 14,00 hodin. 

 2. Místem konání voleb  

ve volebním okrsku č.1 je volební místnost V BUDOVĚ MATEŘSKÉ ŠKOLY ZÁRYBY Č.P. 30 

pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu V ZÁRYBECH A MARTINOVĚ. 

3.Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost a státní občanství České republiky platným 

občanským průkazem nebo platným cestovním pasem České republiky. Neprokáže-li uvedené skutečnosti stanovenými 

doklady, nebude mu hlasování umožněno. 

4.  Voliči budou dodány 3 dny přede dnem voleb hlasovací lístky.  

5. Ve dnech voleb na žádost voliče okrsková volební komise vydá za chybějící nebo jinak označené hlasovací lístky 

nové. 

 

                                                                                                    Petr Mašek – starosta obce 

 
 
 
 

 
 
 

Žádáme voliče, aby dodržovali následující 

základní pokyny: 

 

• nasaďte si roušku nebo obdobnou ochranu nosu a úst 

• využijte připravené dezinfekční prostředky na ruce 

• dodržujte vyznačené, nebo přiměřené rozestupy 

• doporučujeme využít vlastní psací potřeby pro úpravu      

   hlasovacího lístku 

• dodržujte pokyny okrskové volební komise 

 

Buďte ohleduplní ke členům okrskové volební 

komise a k ostatním voličům. 

Děkujeme! 
 

 

 

Volby do Zastupitelstva Středočeského kraje 

Oznámení o době a místu konání voleb 
 



 

 

Bulharsko  5x 

Bělorusko 1x 

Česko 999 x 

Německo 1x 

Maďarsko 1x 

Mexiko 1x 

Slovensko 21 x 

Ukrajina 7x 
 

 

3 nejčastější ženská jména  

 

1. Jana 25x  

2. Lucie, Eva, Hana, Jaroslava, Kateřina 15x 

3. Zuzana 14x  
  

 

3 nejčastější mužské jména  

 

1. Jiří 30x 

2. Jan 29x 

3. Jaroslav 28x  
  

 

3 nejčastější ženské příjmení   

 

1. Nováková 19x 

2. Školáková 12 x 

3. Mašková 8x  
  

 

3 nejčastější mužské příjmení   

 

1. Novák 18x 

2. Roček, Říha, Školák 8x  

3. Machota 7 x  
  

Zprávy z obecního úřadu 
 

 

 

Vážení spoluobčané, upozorňujeme, že na našich stránkách www.zaryby.cz je k nahlédnutí  

VIZE ROZVOJE OBCE. 

 

 

 

 

Statistika k 17.9.2020 
 

 

 

Počet obyvatel trvale hlášených Záryby – Martinov k 20.9.2020 je 1036 včetně cizinců. 

 

Záryby 776  a Martinov 260 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V obci Záryby – Martinov je 797 dospělých a  239 dětí. 

 

 

 

 

 

http://www.zaryby.cz/


Cena Ď hl.m. Prahy pro MŠ Záryby 
 

 

      V úterý 15. září byly v pražské Galerii Vavrys vyhlášeny krajské Ceny Ď pro rok 

2020.  Nadace Leontinka nominovala Mateřskou školu Záryby za již tradiční Vánoční 

benefiční jarmark pro Leontinku a kolegium ceny Ď vybralo nominaci za vítěznou. 

Vítězstvím v krajském kole ceny Ď postupuje MŠ Záryby do celostátního kola, bude se 

ucházet o Grand Prix Ď 2020 a v sobotu 10. října se zúčastní slavnostního vyhlášení na 

Nové scéně Národního divadla. 

 

     Máme velkou radost, že Mateřská škola Záryby pod vedením ředitelky, paní Radky 

Blanárové, získala cenu Ď. Poděkování patří nejen MŠ, ale celé obci Záryby - Martinov, jejíž 

malí i velcí obyvatelé každoročně věnují svůj čas, energii i finanční prostředky ve prospěch 

dětí s postižením zraku. 

 

     Zárybáci a Martinovští, blahopřejeme, děkujeme a těšíme se na setkání na letošním 

jarmarku, 

tým Nadace Leontinka:o)  

 

     Také děkujeme panu Richardu Langerovi, zakladateli a pořadateli ceny Ď, za jeho skvělou 

práci a mnohaleté oceňování všech dobrodinců, mecenášů a morálních vzorů, kterých je 

naštěstí v naší krásné zemi stále mnoho. Více o ceně Ď se dozvíte na http://www.cena-d.cz/ 

 

Radka Králová  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.cena-d.cz/


 

 

 

 

 

 

Vážení spoluobčané,  

 

                                      nový školní rok začal. Jsme rádi, že jsme mohli otevřít školu „bez roušek“. Naše radost 

netrvala dlouho a už je musíme opět nosit. To ale všichni víte, proto bychom se dnes zaměřili na rozvoj 

budovy.  

    

                                      Zárybská škola byla postavena v roce 1907, to znamená, že jí je 113 let. Je to 

úctyhodný věk. Na své roky vypadá dobře. Asi proto, že je řádně udržovaná. Přesto by si už zasloužila nová 

okna. Poslední nátěry byly před 15ti lety. Od té doby se uvažuje o jejich výměně. Projekt je v závěrečné fázi, 

kdy se upřesňují detaily, které musí být splněny, protože v roce 2019 Ministerstvo kultury prohlásilo naši 

školu kulturní památkou, okna dostanou původní podobu včetně opravy fasády.  

 

                                      Bohužel se nám nedaří prosadit dostavbu školy, která by dětem umožnila vzdělávat se 

v odborných učebnách a výuka by probíhala v samostatných třídách. Návrh na dostavbu „leží v šuplíku“ už 8 

let. Je to opravdu škoda, protože při počtu 52 dětí bychom mohli mít zafinancovanou čtyřtřídku. Problém je v 

tom, že nám chybí třída, kde bychom mohli děti učit.  

 

                                      Předpokládali jsme, že letošní rok bude vzhledem ke koronaviru náročný, proto jsme 

si připravili celoroční projekt s názvem „Křídla“, abychom zůstali tak trochu nad věcí. Ústřední myšlenkou je 

citát: „Křídla mohou narůst jenom těm, kteří zkoušejí létat.“  

 

                                      Prvňáčkové mají za sebou první pokusy v písankách, druháci si opakují písmena 

abecedy, třeťáci si trénují násobilku, čtvrťáci váhají nad pravopisem vyjmenovaných slov a páťáci trénují 

shodu podmětu s přísudkem. Škola běží v plném proudu a přejeme si, abychom mohli co nejdéle učit v běžném 

režimu a nemuseli rozjet distanční výuku.  

 

Přejeme dětem i Vám všem,  

                                         abyste neztráceli naději a abyste si zachovali pevné zdraví!  

 

Kolektiv ZŠ Záryby 

 

 

 

 

  



 

 
 
 
 
 
 

Zahájení školního roku 2020/2021 

1. září 
 

 
 
 
 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 



 

„Vzhůru za dalším cestováním aneb školní rok začíná“. 
 

     Prvního září se znovu otevřely dveře naší mateřské školy pro dětí z obou tříd. Přišly děti, které do školky 

již chodily, ale také úplně nové děti, které prostory školky ještě neznaly. V této době bylo potřeba všem ulehčit 

vstup do MŠ a tak jsme se domluvili na umožnění vstupu rodičů do tříd, tak jak to bývá zvykem vždy 

adaptačním období. Letos to bylo ovšem s omezením. Každé ráno všichni, kdo k nám přichází, podstoupí 

přeměření bezdotykovým teploměrem, použijí dezinfekci, která je k dispozici hned za dveřmi v šatnách a ještě 

dospělí vstupují do prostor pouze v rouškách. Nemáme z toho samozřejmě žádnou radost, ale současná situace 

tato opatření vyžaduje. 

     Neříkali bychom pravdu, kdybychom tvrdili, že jsme ze začátku letošního roku neměli obavy. Ano přeci 

jen přerušení docházky bylo dost dlouhé u některých dětí a do toho nové děti. Ale opak se stal pravdou, děti 

jsou báječné i ty úplně malinké zvládají školku na jedničku a krásně jsme v průběhu měsíce září již začali 

plnil plán školního a třídních vzdělávacích programů. Máme také jednu novou paní učitelku a došlo k výměně 

obsazení pedagogického personálu na třídách, ale ani toto děti nezaskočilo. No prostě „náš vlak BERKA je 

připraven na nádraží, aby vyjel do dalšího školního roku“. 

     S Berkou budeme letos jezdit jen po kolejích v naší republice a budeme poznávat její krásná místa, věříme, 

že naše virtuální návštěvy budou doplněny originálními zážitky dětí na společných rodinných výletech a i 

tento fakt bude společnou nití k propojení školky s rodinným prostředím. 

     Spoustu akcí a nápadů jsme museli kvůli pandemii odložit či zrušit. Jednou z nich je třeba návštěva 

plaveckého výcviku. Ale to co půjde a budeme moc dodržet potřebné podmínky, to určitě zrealizujeme. První 

akci bude projektový den pro předškoláky dne 16.9.2020,který se uskuteční na naší školkové zahradě. 

    O tom jak se povedl a o dalších akcích a činnostech ve školce napíšeme zase příště. 

Užívejte si krásné podzimní dny zdravíme vás ze školky v Zárybech děti a kolektiv pracovnic MŠ.  

 

 



 

                                                                Zprávy z pionýra 

 
                      Aktuálně se všichni nemůžeme dočkat zahájení další pionýrské sezóny, které samozřejmě proběhlo 

v slavnostním duchu, a to 9. září v naší klubovně. Zároveň pevně doufáme, že letošní sezónu nám nic nepokazí a 

budeme si moci středečních schůzek užívat po celý školní rok, protože máme připraveno spoustu projektů a činností, 

které hodláme stihnout. 

             Ani o prázdninách jsme se však rozhodně nenudili! Hned začátkem prázdnin jsme strávili úžasných čtrnáct 

dní, plných srandy a zážitků, na letním dětském táboře v Rajnochovicích. Letošní rok se konal pod názvem Dva 

roky prázdnin, všichni jsme byli na jedné lodi a jako jeden tým si tábor skvěle užili. Kromě tvorby týmových plachet 

jsme po celou dobu tábora pracovali na výrobě papírových lodí, pro které bylo v samotném závěru tábora 

uspořádáno slavnostní vyplutí. Skvělé rovněž bylo, že jsme se mohli zase vidět s kamarády z Kroměříže, které 

doufáme, že opět brzy uvidíme při nějaké společné pionýrské akci.  

                     Tím však naše léto nekončilo! Spoustu zábavy jsme si užili i na příměstském táboře, kdy jsme se 

scházeli v naší klubovně a kromě výletů do okolí jsme hráli různé hry, užívali si v bazénu a učili se novým 

výtvarným technikám. Už teď se moc těšíme na příští pionýrské léto, protože to letošní se opravdu velmi vyvedlo. 

Ing. Kristýna Sedláčková - vedoucí skupiny 
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Záryby jsou můj domov - Váša Příhoda 
 

      Vraťme se o pár let zpátky. Píše se rok 1931 a zárybskou vilu nedaleko břehu Labe, zvanou 

Zámeček, zakoupil houslista Váša Příhoda. Již v této době je znám jako výborný houslita, koncertuje 

nejen v Čechách, ale i na mnoha evropských pódiích. V předchozím roce se oženil a jeho manželkou 

se stala houslistka Alma Róse.  

 

    Ale možná by bylo lepší začít příběh vynikajícího houslity pěkně od začátku.  

 

     Tak tedy – Váša Příhoda, vlastním jménem Václav František Příhoda, se narodil 22. srpna 1900 

ve Vodňanech, odkud pocházela jeho matka, zatímco jeho otec Alois Příhoda byl kapelníkem a v 

Praze vedl vlastní hudební školu. Již jako dítě 

projevil Váša Příhoda mimořádný hudební talent, 

původně jej vzdělával otec, později prošel odbornou 

průpravou pod vedením pedagoga Jana Mařáka. V 

roce 1912 absolvoval Příhoda první samostatné 

turné po českých městech a již v patnácti letech 

vystupoval s Českou filharmonií.  

 

       Po první světové válce se vydal do Itálie, kde 

prvně narazil na neúspěch, až s doporučením 

slavného dirigenta Artura Toscaniniho měl otevřené 

dveře do koncertních sálů. Příhoda koncertoval po 

celé Evropě i ve světě, vystupoval minimálně 

ve třiceti zemích. Jeho mistrovská hra na housle 

byla zaznamenána na řadě gramofonových desek, 

sám příležitostně také skládal. Své umění dvakrát prezentoval i na filmovém plátně. Připomínám jen 

hlavní roli v německo-italském filmu Bílá paní maharadži, kde vystupoval jako houslista (plakát na 

fotografii). 

 

     A trocha pikantností z jeho soukromého života. Byl ženat třikrát. První manželství, o kterém jsem 

se zmínila na začátku článku, vydrželo pouhých 5 let. V roce 1938 byl již ženatý podruhé, a to 

s Jindřiškou Kreuzovou, doktorkou práv. Přestože spolu měli dceru, rozvedli se opět po pěti letech. 

Třetí manželka Helena Hrubá, kterou si Váša vzal v roce 1944, porodila další dceru a později i syna. 

 

       Různorodé aktivity v německy mluvících zemích vedly k Příhodovu obvinění z kolaborace v roce 

1945. Zákaz koncertování v Československu, vystěhování z pražského bytu a vysoká pokuta, to vše 

přimělo Vášu Příhodu logicky k odchodu do zahraničí. Delší dobu pobýval v Itálii, znovu koncertoval 

v dalších evropských zemích i v USA, a když definitivně přišel o československý pas, získal v roce 

1948 turecké státní občanství, které mu nabídl turecký velvyslanec v Itálii. 

 

     V roce 1950 mu spolupráci nabídla Vídeňská hudební akademie, a tak trvale přesídlil do Vídně. 

Krátký návrat do Československa mu byl umožněn v roce 1956, kdy byl pozván k vystoupení na 

festivalu Pražské jaro. Obrovský úspěch ve Smetanově síni a patnáctiminutový aplaus přiměl 

organizátory k uspořádání dalších koncertů. Přísliby dalšího vystupování v Československu však 

vyšly do ztracena. 

 

     Kromě pedagogické činnosti na Vídeňské hudební akademii nadále příležitostně vystupoval, 

naposledy to bylo v dubnu 1960, mezitím v roce 1958 v Itálii pořídil poslední gramofonové nahrávky.      

Zemřel následkem infarktu ve Vídni 26. července 1960 v nedožitých šedesáti letech. 
 



  

    A ještě se vrátím k pobytu Váši Příhody v Zárybech. Ve vile pocházející z poloviny 19. století pobýval 

Váša Příhoda v letech 1931 – 1940. Vila, nazývaná místními pro svůj vzhled Zámeček (na fotografii), 

byla nedaleko přívozu a byla zasazena v okrasné zahradě s cizokrajnými stromy. Vila byla r. 1971 

zbořena a zahradu už byste asi také marně hledali. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

 

 

 

 

 

 

   

Nemáme mnoho osobností, které žily v naší obci. A proto je důležité připomínat si každého z nich. V letošním 

roce uplynulo 120 let od narození a zároveň 60 let od úmrtí Váši Příhody, houslisty, který měl 

v Zárybech několik let svůj domov.  

 

    Pokud jste milovníci hudby, vyhledejte si záznamy 

houslových koncertů, které Váša Příhoda hrál.  

Jako turisté můžete navštívit ve Vodňanech jeho rodný dům, 

nebo muzeum, které připomíná, kdo Váša Příhoda byl. 

 

    A pokud jste milovníci geocachingu, tak si v blízkosti 

převoznického domku v naší obci můžete vyhledat kešku a 

zavzpomínat na Zámeček, který stál nedaleko.  

 

Petra Imlaufová, tetička vzdělavatelka 

 

 

 

 

V článku byly použity fotografie z knihy J. Vratislavského: 

Váša Příhoda, Editio Supraphon Praha – Bratislava 1970 

 
 

 



 
 

Komunitní centrum dětem 
 

V minulém Zpravodaji jsme psali, jak bychom si přáli rozšířit naši nabídku aktivit pro děti. A protože přání je otcem 

myšlenky, s radostí oznamujeme, že do našeho repertoáru můžeme zařadit nový dětský klub Rybičky. Iniciativy se 

tentokrát chopily samy zárybské maminky, které postupně budují síť aktivit pro nejmenší děti a komunitní centrum 

jim k tomu nabízí ideální prostor. 

Také po prázdninách obnovujeme všechny kroužky, které jste si oblíbili již v minulých letech. Děti se mohou těšit na 

výtvarné dílny, angličtinu, kurz ručního šití a brzy možná i něco dalšího, ale to si zatím necháme jako překvapení.  

Aby si na své přišli i dospělí, otevře se opět jednou měsíčně keramická dílna, ve které se můžete plně ponořit do 

tvoření a odpočinout si od všedních starostí. Pro příznivce osobního rozvoje pak startuje angličtina pro dospělé, která 

bude letos rozdělena do tří intenzivních bloků, abyste se svou anglinou konečně pohnuli. JUST DO IT! 

Ještě bychom se rádi ohlédli za létem, jehož nejvýznamnější akcí pro nás bývá příměstský dětský tábor. Letos se 

poprvé odehrával přímo pod střechou komunitního centra, z čehož jsme měli trochu obavy. Nakonec se ale všech 20 

dětí do KC pohodlně vešlo a dvoupodlažní domeček se překvapivě ukázal jako výhra. Děti tak mohly volně přecházet 

mezi hernou v patře, kde se věnovaly spontánní hře, zatímco v přízemí mohly nerušeně tvořit a výtvarničit. 

Většinu dne však děti a jejich neohrožené krotitelky Petra Imlaufová a Radka Faltusová trávily venku na kolech. 

Začátkem srpna jste tak mohli zahlédnout dlouhý 

peloton, brázdící okolí Záryb.  

 

Těšíme se, že v KCZ uvidíme známé i nové tváře a 

přinášíme vám rozhovor, ve kterém se dočtete, co 

v komunitním centru naleznou nejmenší děti: 

 

Od září se v komunitním centru otevírá dětský 

klubík Rybičky, který volně navazuje na 

Herničku, kterou maminky s dětmi navštěvovaly 

již minulý rok. Do Rybiček už budou děti chodit 

bez maminek. Dopolední dětský klub povedou 

Veronika Panuščíková ve spolupráci s Josefínou 

Z. Hanušů a bude plný procházek, hravého učení 

a poznávání kamarádů. 

 

Veroniko, ty už rok vedeš jednou týdně 

v Zárybech Herničku pro děti do čtyř let. Jak 

celý nápad vznikl? 

Brandýský Matýsek rozjel projekt mobilní Herničky, která by jezdila do okolních vesnic, aby maminky nemusely 

nikam dojíždět. A poptávali někoho, kdo by tuto Herničku provozoval v Zárybech a ještě v jedné vesnici, tak jsem se 

přihlásila, že bych měla zájem o brigádu. 

 

Co tě motivovalo? 

To že mám taky dvě malé děti, to že je to tady v Zárybech a i my, místní maminky se trochu seznámíme a to, že tady 

pro malé děti zatím nic nebylo. A samozřejmě, aby nebyl člověk pořád zavřený doma s dětmi, aby začal trochu 

pracovat a vyčistil si hlavu od péče o vlastní děti. S cizími dětmi je to jiné. Myslím si, že setkávání v Herničce pomáhá 

všem maminkám, když třeba šílí z toho, že to doma nezvládají a pak uvidí, že je to všude dost podobné. Navíc se mezi 

sebou poznáme. 

 

Kolik rodin službu mobilní Herničky nyní využívá? 

Průměrně chodí sedm až osm maminek. Nejvíc se nás sešlo myslím deset. Ale některé maminky chodí se dvěma 

dětmi, takže už to pak byl slušný počet. A dojíždí i maminky z okolních vesnic. 

 

Do jakých vesnic ty osobně s Herničkou jezdíš a jak se ti v porovnání s nimi pracuje v Zárybech? 

Jezdila jsem ještě do Dřís, ale tam nebyly úplně vyhovující prostory a hodně věcí jsem musela vozit z Matýska, včetně 

stolů a židliček. Tady v komunitním centru toho přeci jen hodně je, včetně nějakých hraček.  

V Zárybech se Hernička ujala nejvíc. Pak vím, že se jezdilo ještě do Jenštejna a Nového Vestce a tam moc velká 

návštěvnost nebyla. V Dřísech to bylo fajn, ale místní maminky se mezi sebou znaly a já jsem tam pořád byla ta cizí. 

V Zárybech, jak jsem tady doma, je to úplně jiné.  

 



Kromě Herničky teď komunitním centru povedeš i školičku nebo klubík pro nejmenší. Bude to třída Rybičky a 

bude se scházet každý čtvrtek dopoledne. V čem budou Rybičky jiné, než Hernička? 

Největší rozdíl je, že v Rybičkách budou děti bez maminek. Bude to pro ně taková první zkušenost s malou školičkou, 

najednou budou v kolektivu bez maminky a můžou si vyzkoušet víc se sami o sebe postarat. Programově to bude 

podobné, jako Hernička. Pořád se bude cvičit, něco tvořit a hrát si venku i vevnitř.  

 

Ty jsi před mateřskou učila ve školce, takže máš zkušenosti. 

Učila jsem v Toušeni v klasické školce. V rybičkách budou děti mladší, tak to pro mě bude zase nová zkušenost. Ale 

dětí tady bude o dost méně, tak postupně dojdeme k tomu, abychom to spolu zvládli celé dopoledne bez pláče. Navíc 

do Rybiček nastoupí děti, které minulý rok chodili i do Herničky, takže už se známe a to je veliká výhoda. Ale vítáme 

i nové děti. 

 

Josefíno, ty se chystáš pracovat v Rybičkách s Veronikou, jak se těšíš? 

Já budu spíš asistence, Verča je kápo. Pro mě to je výzva, já věřím, že socializace dětí je velmi důležitá a formou 

společné hry ten den proběhne úplně jinak. Ráda bych, aby moje dítě vyrůstalo v přirozeném kolektivu a ne za ručičku 

někde na ulici mezi párkama a hřištěma.  

Tohle setkávání může přispět k tomu, že ty mamky si odfrknou a zároveň se stmelí kolektiv kolem dětí, který nám 

všem umožní sdílet rady a zkušenosti. 

Chceme to dělat i tematicky, každý měsíc jedno téma. Začali bychom představováním a seznamováním a ten čtvrtý 

týden v měsíci zopakujeme všechno, co jsme se na dané téma naučili. A pojedeme postupně od prvotních základů.  

 

Takže máte i pedagogický záměr? 

Chtěli bychom najet na systém školky. Aby to pro ně byla zkušenost, protože většina dětí pak půjde sem do zárybské 

školky, takže ten přechod pro ně bude větší pohoda. 

 

Máte pocit, že jsou podobné služby pro místní rodiny důležité a že je jejich nabídka dostatečná? 

Teď tady toho pro nejmenší děti bude asi dost (pozn. red. Kromě Herničky a Rybiček bude každou středu v sokolovně 

ještě cvičení pro děti do čtyř let s Katkou Wirthovou). Vlastně s tím přišly samy maminky, že by taky chtěly ještě 

pokračovací klubík, protože už pomalu začínají vozit do různých před školek tady v okolí, takže poptávka v Zárybech 

určitě byla. Teď se to tady začíná rozjíždět a nabídka aktivit pro mrňata je řekla bych na úrovni města. Ale pořád 

potkávám další maminky, jejichž děti brzy dorostou a snad to v Zárybech pojede i dál. 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



PRVNÍ SETKÁNÍ SOPTÍKŮ PO DLOUHÉ DOBĚ. 

 
   V sobotu 5.9.2020 jsme se sešli znovu po dlouhé pauze v naší a pionýrské klubovně, abychom začali novou 

sezonu s nadějí, že bude ve znamení pravidelného setkávání. 

   Děti a část vedoucích si na začátku zahrály spolu několik her a zbytek vedoucích se sešlo s rodiči, aby je 

informovali o průběhu letošních schůzek a o plánech na tento školní rok. Nově se v této sezoně budeme 

scházet pouze v pátek a to obě skupiny jak mladší tak starší. Schůzky pro přípravku a mladší soptíky budou 

od 16hod. a pro mladší a starší budou od 17hod. . Rozhodli jsme se tak proto, že používané nářadí budeme 

moci jednodušeji využít pro všechny a nemusíme je připravovat dvakrát a také zastupování při nepřítomnosti 

některé z vedoucích bude jednodušší. Další zveřejněnou informací pro rodiče byla účast na soutěžích. Z naší 

strany bude zatím opatrnější a tím chceme říct, že spíš minimální vzhledem k situaci, která je a také k množství 

závodících dětí a organizátorů na soutěžích. Vše jsme přehodnotili a došli jsme k názoru, že tuto sezonu tak 

trošku „přeskočíme“ a zapojíme se třeba až v příštím roce. To ovšem neznamená, že by jsme přestali trénovat 

a připravovat se. Máme spoustu nového nářadí a náčiní. O to lépe budeme na jednotlivé soutěže připraveni. 

   Abychom dětem nezkazily radost a nadšení, tak jsme vymysleli, že si své zkušenosti a znalosti vyzkouší na 

domácích závodech, které pro ně uspořádáme během roku tady u nás a to ve všech druzích soutěží, tak jak se 

jich v průběhu hry plamen vždy účastníme. Další informací pro rodiče byly plánované kulturní aktivity – 

pokud nám to doba a situace aspoň trošku dovolí. Po zodpovězení několika dotazů jsme se s rodiči rozloučili 

a věnovali se našim soptíkům. Starší pomohli vedoucím dostavět pomůcky na soutěže CTIF a společně jsme 

si vyzkoušeli rychlé překonání tunelu, přelezení žebříkové stěny, úkoly na novém stojanu pro uzle a technické 

prostředky a také, a to nás bavilo nejvíc jsme stříkali ze džberovek na nové terče. Když jsme společně vše zase 

uklidili, vrhli jsme se na opékání vuřtíků k večeři. Naplněná bříška si potřebovala odpočinout a tak jsme se 

přesunuli do domku, kde jsme si na promítacím plátně pustili kreslený film. Po něm někteří soptíci odešli 

s rodiči domů a jedenáct se třemi vedoucími zůstalo přespávat na karimatkách ve dvou místnostech naší 

klubovny (venku pod stany jsme si přeci jen netroufli, nechtěli jsme riskovat nachlazení dětí hned na začátku 

školního roku). Po filmu a hygieně šli menší soptíci spát a starší mohli ještě o něco později, tak si zahráli ještě 

deskovou hru a potom se také uložili ke spánku. V neděli ráno jsme vše uložili, nasnídali se a starší sami a 

mladší s rodiči odešli do svých domovů. Bylo to moc hezké setkání po dlouhé odmlce. Věříme, že i další 

společné zážitky budou fajn. Pokud by se k nám chtěl přidat někdo nový, rádi ho přivítáme kdykoli na naší 

schůzce v pátek v domku u hlavní silnice, kde je na plotě nápis Pionýr – věříme, že v brzké době tam přidáme 

i označení soptíků. 

Zatím přejeme všem krásné podzimní dny a těšíme se na společné schůzky vedoucí soptíků v Zárybech. 

 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 



 

Myslivecké léto 

 
      „Tento způsob léta zdá se mi poněkud nešťastným!“ říká majitel plovárny pan Důra ve filmu „Rozmarné léto“ 

natočeném podle novely pana Vančury. 

 

     I letošní léto i nám ukázalo řadu svých rozmarů. Bylo méně tropických dní, méně tepla, zato víc pršelo. Prostě takové 

obyčejné. Příroda po řadě horkých a na srážky chudých let jako by pookřála. Ale nešťastné i přes všechny svízele 

rozhodně nebylo. 

 

       To, že byl dostatek vody, se odrazilo všude. I na přírůstcích mláďat. Mladý bažant, koroptev a ostatní „hrabaví“, 

tedy vylíhnutá kuřátka, potřebují pro svůj zdárný vývoj housenky žížalky a broučky. A ti byli a bylo kde hrabat. 

 

      Přirozené potravy bylo o hodně více než jiné roky a na přírůstcích pernaté je to vidět. Pozornější návštěvník přírody 

může vidět bažantí kohouty, bažantí slípky s kuřaty v nebývalém množství. Velikým překvapením v naší honitbě jsou i 

čtyři hejnka koroptví. O koroptvi jsme si mysleli, že z našeho revíru již zmizela. Příroda, když jí neubližujeme, dokáže 

hodně. 

 

      Zdá se, že i mladí zajíci a divocí králíci se díky letošní pestrosti potravy ukazují ve větším počtu. A to je radost. 

Investice do osvěžení populace, tedy jarní vypouštění bažantů i minulé vypouštění zajíců i králíků, přinesla své ovoce. 

Vím, že „Zajíci se počítají až po honu“, ale tohle zjištění potěší dušičku každého, kdo má přírodu rád. 

 

       Myslím, že je na místě poděkovat za vstřícnost Vám všem, kteří zárybskou přírodu často navštěvujete i se svými 

čtyřnohými kamarády. Omezení volného pobíhání psů je zvěři ku prospěchu. 

 

       Nám se počátkem července podařilo dokončit i úkol, který jsme si dali. Každý myslivec dostal za úkol instalovat 

alespoň jednu ptačí budku. Povedlo se. I když o trochu později, ale přece. Mnohdy mužíci v zeleném s žebříky a aku 

vrtačkou působili úsměvně, ale budky jsou. Je potěšující, že i přes prodlení byla řada nových budek koncem července 

obsazena. V některých nových budkách již pěvci snesli vajíčka a odchovali svá mláďata. A pro další léta je to jen dobře. 

 

      Stěžejní letní mysliveckou akcí byl II. ročník „Memoriálu Bohumila Cincibuse“. Náš myslivecký spolek jej 

uspořádal 8. srpna 2020 na střelnici v Tišicích jako závod ve střelbě na asfaltové terče. Závod na „Loveckém kole“ 

nebyl o cenách, ale především o vzpomínce na našeho zeleného kamaráda, který v této disciplíně patřil k nejlepším, 

kterého jsme si všichni opravdu vážili. Bylo to o přátelském setkání těch, kteří ho znali.  

 

      Závod a předcházející tréninky jsou příležitostí, jak se může myslivec udržet v dobré střelecké kondici.  K tomu, 

aby měl pevnou ruku, jisté oko a „rovné broky“. Dnes je to jedna z mála možností, jak vystřelit pár brokových ran. 

 

       Zúčastnilo se více než 40 lidí, z toho 25 dobře připravených závodníků. Střílelo se 40 terčů, které představují rychle 

letícího holuba. Vyhrál s 35 zásahy mistrovsky střílející Jiří MARTÍNEK. I další výsledky zaslouží úctu.  

 

     Za perfektní technickou a administrativní přípravu včetně zajištění pohárů je třeba poděkovat Antonínu 

SLÁNSKÉMU. Závod bez chybičky řídil i skvěle moderoval Bohumil ŘÍHA s asistentkou Kateřinou ŠKANTOVOU, 

která se rovněž bezchybně, v hluku a parnu panujícímu v budce pro zapisovatele, zhostila náročné role zapisovatelky a 

zpracovatelky výsledků. Vynikající kuchyni, tedy svačinu, pozdní oběd a večeři připravil tradičně Mistr Karel 

ŠKOLÁK. Mlaskali všichni. Dík patří i Tišickým. 

 

     Poděkování patří vlastně všem. Snad každý z přítomných přiložil ruku k dílu. A to je dobře. Bylo to šťastné 

myslivecké léto. 

                                                                           Za myslivecký spolek Záryby 

                                                                                          JUDr. Jan Bubeník 

 
 
 
 
 
 
 
 



 

Co je nového v TJ Záryby 

Zdravíme po prázdninách všechny sportovce, malé i velké. Doufáme, že jste si během léta odpočinuli, a máte zase chuť 

vrhnout se na pravidelné cvičení. Koronavirus nás trošku brzdí v rozletu, takže hlavní změny nastaly především v 

rozvrhu cvičení v sokolovně.  Mezi jednotlivými cvičeními musí být půlhodinové pauzy, aby se mohla celá tělocvična 

vydezinfikovat a vyvětrat. Podívejte se proto na nový rozvrh, v případě dotazů kontaktujte jednotlivé cvičitele. 

 

 
 
 

Pozn.: Kroužek ping pongu je zatím pouze orientační, pevný termín je v jednání. 

Permanentky a členské příspěvky plaťte prosím u Lucky Cikánové. Nejbližší termín je ve středu 7. 10. od 17 do 18 

hodin v sokolovně. 

 
 

TJ Záryby hledá! 

 
Od září hledáme nového trenéra či trenérku pro dětskou atletickou 

přípravku. Ideálně maminku nebo tátu dětí, které by do kroužku taky 

chodily. Máme krásné pomůcky a případné zájemce rádi zaučíme. 

Kroužek navštěvují kluci a holky přibližně ve věku 5 až 10 let.  

 
 

 

Naléhavě taky hledáme někoho na pravidelnou dezinfekci 

sokolovny v časech: úterý 19:00, středa 10:00, středa 19:00 vždy na 

30 minut. Odměna: 250 Kč/h. Pomozte nám bojovat s koronavirem! 

 
 
 
 
 

                                                             
 



Mistrovství ČR v jachtingu  

 
Dne 4. až 6. 7 se na Lipenské přehradě konalo mistrovství republiky ve dvouposádkových  třídách Fireball a Cadet, 

kterého se zúčastnili Roman a Matyáš Ročkovi. Každý ve své třídě. 

   Víkend přinesl slunečné počasí a také dostatek větru, tedy krásný jachting. V sobotu se odjely tři rozjížďky za 

středního přeskakujícího větru v prostoru před Dolní Vltavicí. V neděli vítr zesílil na 5–8 m/s v nárazech až 12 m/s a 

odjely se další čtyři pěkné rozjížďky, tentokrát už před jachtklubem v Černé. A v pondělí vítr ještě přidal ,bohužel se 

v závěru dne hodně točil, takže se odkroužily už jen tři poslední rozjížďky.  Závod se potom musel o jeden den zkrátit 

pro pozitivní test na covid u jednoho z trenérů, který v areálu pobýval několik dní před závody. Ve třídě Fireball se na 

druhém místě umístila posádka Martin Kubový a Roman Roček za další posádkou z Neratovic Milan Čáp a Filip 

Procházka, kteří obhájili loňský titul. V Cadetech zvítězila také Neratovická posádka Eliška Vychová a Matyáš Roček, 

který si tímto připsal svůj první titul Mistra ČR. Doufejme, že ne poslední, protože přechází na kormidlo a tam už je 

zodpovědnost na něm. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
          Roman Roček  

 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

 

Letní novinky z fotbalového hřiště  
 

     Léto už nám pomalu ukazuje záda, tak je správná doba tento čas zhodnotit a připomenout. Červen byl ve znamení 

nadšeného trénování po velké pauze. Sice to bylo bez mistrovských utkání, ale to si teď na podzim vynahradíme!  

     O prázdninách jsme se sice s dětmi na chvilku rozloučili (proti koronavirové pauze to byl mžik!), ale hned na konci 

srpna jsme se sešli na 3. ročníku Fotbalového kempu Záryby. Počasí nám přálo a my jsme se mohli vrhnout na pořádnou 

přípravu. Děti pilně trénovaly a pobyt na kempu si zpestřovaly dalšími sportovními aktivitami (výlet na kolech, 

přehazovaná, olympiáda) a plnou hrstí zážitků s kamarády. Za celý týden kempu musím vypíchnout především návštěvu 

vícenásobného mistra ČR ve freestyle fotbale Petra Kariho Karáska. Předváděl kousky, které popírají fyzikální 

zákony a všem doslova spadla brada… K našemu velkému nadšení se pak s velkou trpělivostí pustil do školení a některé 

kousky se nás snažil naučit!  

     Navštívil nás také patron kempu – kapitán pražských Bohemians, Josef Jindřišek – letošní vítěz ankety o 

osobnost fotbalové ligy. Děti si vyzkoušely trénink pod jeho vedením a dokonce si proti němu zahrály i zápas. Kdy se 

vám povede hrát fotbal s takovou legendou??!!!  Tato návštěva velmi potěšila i štamgasty z Hospody na hřišti, kteří si 

přišli pro podpis a fotku. 

     Na konci kempu prověřil získanou kondici a dovednosti dětí přátelský zápas proti Kostelci nad Labem – hrála mladší 

i starší přípravka, výsledky byly velmi těsné! Jedna výhra a jedna prohra vždy o jeden gól.  

Teď už máme za sebou první zářijové tréninky a radostně hlásíme nové přírůstky do týmu! Také se musíme pochlubit 

výsledky prvního mistrovského utkání – nastoupili jsme opět proti Labskému Kostelci, mladší přípravka je rozdrtila 

21:10 a starší 13:8.  

    Rádi vás na našich utkáních uvidíme – rozpis visí na nástěnce na hřišti. 

     Fotbalu zdar! A tomu zárybskému zvlášť!                                                                             Ivana Carmine  

 
 
 
 
                     
 



   Společenská kronika  
 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 
 
V měsíci září a říjnu oslavili a oslaví své významné životní jubileum  

  
50 roků                                                                                        15.9. Lenka Sedláčková  
60 roků                                                                                        30.9. Ivana Součková  
65 roků                                                                                        22.9. Jiřina Záhorová  
75 roků                                                                                        5.10. Jaroslava Martínková  
83 roků                                                                                        19.9. Věnceslav Vašíček  
89 roků                                                                                        10.9. Antonín Štembera  
 
 
V minulém čísle jsem chybně uvedla, že 90. narozeniny slaví pan Antonín Štembera. Dne 1.7. oslavil své 90. narozeniny 
pan Věnceslav Štembera, jeho bratr Antonín slaví 89. narozeniny. Tímto se oběma pánům Štemberovým omlouvám. 
Hana Machová 
 

NAROZENÍ MIMINEK 
 
V měsíci srpnu se rodičům Markétě Kumštové a Adamovi Zlatníkovi narodil syn Matyáš. 
  
Malému Matyáškovi a jeho rodičům přejeme hodně radosti a lásky. 

 

SVATBA  

 
V měsíci srpnu uzavřeli sňatek  Kamila Herzigová a Rigard Aim  

V měsíci srpnu uzavřeli sňatek Zuzana Traxmandlová a Martin Kabíček  

 

V měsíci září uzavřeli sňatek Jana Řezáčová a David Krpejš.   

 

Novomanželům přejeme hodně štěstí v životě.  

 

 

ÚMRTÍ 
 
 
   Je smutné, že v myslivecké kamizole už neuvidíme pana Václava Kalinu, který nás navždy opustil po těžké nemoci 

dne 7.července 2020 ve věku nedožitých 70-ti let. Zemřel pán, který se do naší obce vrátil zpět po létech, aby pečoval 

o svojí maminku, která se i jeho zásluhou dožila vysokého věku. Vnučce a synovi bude hodně, hodně chybět. "Vašku, 

bylo nám ctí, být tvými kamarády". 
 
 
   Nevíme o nikom, kdo by tu srdečnou a nesmírně pracovitou paní neměl rád, a proto snad každého, kdo ji znal, zasáhla 

smutná zpráva o předčasném úmrtí paní Lenky Krpejšové, která zemřela dva dny před 56 ti-letými narozeninami dne 

28. července 2020. Vídávali jsme ji s manželem a dcerou při projížďkách i s jejich krásnými koňmi. Pracovávala v 

místní mateřské škole a jeden čas nebylo dítěte v naší obci, které by ji neznalo. "Rodino, cítíme s vámi!" 

 
 

PODĚKOVÁNÍ 

 
   Děkujeme sousedům, kamarádům a známým z naší obce za projevenou soustrast k úmrtí naší milované a drahé paní 

Lenky Krpejšové. Zarmoucená rodina Krpejšova a Krtkova. 

 



Zpravodaj vydává obec Záryby 5 x ročně, IČ 00237361, sídlo Záryby 147 (zapsán do evidence periodického tisku MK ČR E 10063). Řídí 

redakční rada – vedoucí p. Petr Mašek. Tento výtisk vychází dne 29.9. 2020 Tiskne Blesková tiskárna s.r.o. Záryby, Martinov 350. 

 

 

Petr KARI Karásek na fotbalovém kempu Záryby 2020 
 

 

Cena Ď hl.m. Prahy pro MŠ Záryby 
 

 

Cena Ď hl.m. Prahy pro MŠ Záryby 
 

Fotbalový kemp Záryby 2020 a jeho účastníci 

Memoriál Bohumila Cincibuse 2. ročník – účastníci na 

střelnici  

Memoriál Bohumila Cincibuse 2. ročník – účastníci 

v myslivecké klubovně 

Záryby nejen slovem 
 
 
 

 

 
 
 

 
 

 

 


